
Talsmand  for  det  russiske
udenrigsministerium
Lukashevich:  Hvorfor  ser
Vesten  ikke  Hagekorsene  i
Kiev?
Alexander Lukashevich, talsmand for det russiske udenrigsministerium,
rejste  det  udtrykkelige  spørgsmål  om,  hvorfor  det  vestlige,
internationale samfund ikke ser og reagerer på de ukrainske, radikale
demonstranters åbenlyse, neo-nazistiske karakter.

Han gjorde især indvendinger mod USA’s opbakning til idéen om ensidigt
at gennemtvinge sanktioner mod individuelle ledere i Ukraine og sagde,
at sanktioner burde godkendes af FN’s Sikkerhedsråd. Uden dette er
ensidige, nationale forholdsregler ulovlige ud fra standpunktet om
international lov.

Her følger nogle af hans kommentarer, dækket af nyhedsagenturet Itar-
Tass:

»Vi har gjort journalister og internationale politikere opmærksom på
den kendsgerning, at der ikke har været nogen reaktion fra det globale
samfund på de slagord, som visse radikale synger i Ukraine. De er
tydeligvis neo-nazistiske. Hagekors-symboler ses ikke blot på et antal
bygninger, men også inde i dem. Og dog er der ingen passende respons
til ’lugten af antisemitisme’, som visse jødiske organisationer har
bemærket. Den ’brune pest’ er et fænomen, som vi engang bandlyste
sammen, og vi ønsker ikke, at den skal genopstå i en ny form.«
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